
Navzoči so se takoj odzvali svoji dolžnosti. — Društvo sklene 
samo prirediti koncert v doglednem času v Ormožu. Pevske 
vaje bodo vsake 14 dni. Nameravani skupni koncert odpade, 
ker bi bili stroški preveliki. — Prihodnje in obenem glavno 
zborovanje bo 3. januarja 1907 v Ormožu. 

Kozjansko učiteljsko društvo slavi petindvajs^tletnico 
obstanka dne 18. novembra t 1. v Kozjem. Ob 2. uri popoldne 
je v šolskem poslopju slavnostno zborovanje, zvečer pa bo v 
prostorih Pirhove gostilnice koncert, pri katerem sodelujeta dru
štveni pevski zbor in slavna rogaška godba Koncert se prične 
ob 6. uri zvečer. Po koncertu prosta zabava in ples. člani do
mačega učiteljskega društva kakor tudi sosednih učiteljskih dru
štev se uljudno vabijo, da se udeleže te slavnosti v maogobroj
nem številu. Odbor. 

Savinjsko učiteljsko društvo zboruje dne 19 novembra 
ob 2. uri popoldne v novem šolskem poslopji na Polzeli. Na 
dnevnem redu je a) poročilo predsednika, b) podavanje g. uad
učitelja Marschitza o domovinoslovju. Anton F a r č n i k , tačasni 
predsednik. 

Konjiško učiteljsko društvo je zborovalo 8. novembra 
1906 v Konjicah; predsedoval je g. Jurko. Predsednik apeluje 
na društvenike, naj bi kazali za društvo večjo vnemo, zakaj le 
v združenju imamo moč; bodimo zavedni ter pridimo ob vsakem 
času k zborovanju. Eeklo se je že zdavna, da zborujemo v vsa
kem vremenu, torej proč z vsako zaspanostjo! 

Nadalje omenja tožnega udarca za rodovino Arzenškovo, 
zakaj b^la žena je pobrala v letošnjih počitnicah nje očeta go
spoda Arzenška, vpokojenega nadučitelja v Stranicah. Bil je 
dolgo časa ud in jako marljiv sotruduik učit. društva. Blag mu 
spomin! V znak sožalja vstanejo vsi navzoči. 

Omenja tudi, da je bil v zadnjem času naš ljub<>znjivi. go
stoljubni tovariš g. Tribnik nevarno bolan; sicer je nekoliko 
okreval, a še ni popolnoma iz nevarnosti. Želimo mu prepo
trebnega zdravja, da bi še lahko mnogokrat prišel k nam, mi 
pa k njemu 

Z veseljem se pozdravijo trije novi člani, in sicer: go
spodični Stegenšek Praučiška inv Preželj Marica iz Spitaliča in 
gospodična Pušenjak Amalija iz Št. Jerneja. 

Izreče se nato ogorčenje dosedanjima zapisnikarjema, ki 
sta že vdrugič z zapisnikom vred odsotna. 

Potem referira gosp. Jurko o velevažnem vprašanju „Ne
dostatki našega službenega nameščanja". V markantnih besedah 
nam razloži, kako postopajo sedaj okr. šolski sveti pri sestavi 
ternopredlogov, kako veliko ulogo igra protekcija in prezen
tacija; temu naj se zavije vrat. Na podlagi tega referata se 
sklene sledeča resolucija: „Konjiško učiteljsko društvo poživlja 
vsa bratska društva, da začno z živahno agitacijo v svrho sko
rajšnje priboritve strogo določenih norm, ki se jih imajo držati 
okr. šolski sveti pri sestavi ternopredlogov." 

Novi odbor je sestavljen sledeče: Predsednik: Brumen 
Anton, nadučitelj v Oadramu; podpredsednik: Kožuh Mirko, 
učitelj v Konjicah; tajnika: Cucek Jožef, okr. pom. učitelj, sedaj 
v Žrečah, in Mravljak Karel, učitelj včadramu; blagajničarica: 
Tribnik Ljubica, učiteljica v Žrečah; pevovodja: Eosenstein 
Perd., nadučitelj v Stranicah; odborniki: časi Janko, nadučitelj 
v Spitaliču, Bezlaj Marija in Paulič Marija, učiteljica v Žicah, 
ozir. v Tepanjah. 

Na predlog g. Kožuha *se sklene, da znaša udnina za pri
hodnje leto 3 K 50 h. Na predlog g. Kožuha izreka društvo 
odobravanje g. Strmšku. 

čas prihodnjega zborovanja se določi na dan 3 januarja 
prih. leta v Konjicah. Č. M. 

Učiteljsko društvo za laški okraj je imelo v nedeljo, 
dne 4. novembra t. 1., v šoli na Zidanem mostu ustanovni shod, 
ki se ga je udeležilo 31 tovarišic in tovarišev iz laškega okraja 
in kot gostje g. nadzornik Vodušek, tov. Gradišnik, gospa četina 
in gdč. Gnusova. Veselilo nas je , videč vzlic slabemu vremenu 
navzočih toliko dam ter nas je navdalo upanje, da se udeleže 
te tudi bodočih zborovanj če ne še v večjem, pa vsaj v tolikem 
številu. Vsekdar so nam vrlo dobrodošle! 

Predsednikom ustanovnega zborovanja se je volil starosta, 
tov. nadučitelj Kropej, ki odda besedo g. nadzorniku Vodušku. 
Kot dober ter iskušen prijatelj je poudarjal zlasti moč sloge. 
Želel je, da bi postalo društvo ognjišče, kjer bi se zbirali mi 

Štajersko. 
Ormoško učiteljsko društvo je imelo 2. novembra t. 1. 

,v ormoški slovenski šoli svoje zborovanje, ki ga je vodil pred
sednik g. Josip B a j š p Navzočih je bilo 19 članov. Med obi
čajnimi točkami je bilo na dnevnem redu podavanje g. Dom. 
S e r a j n i k a , učitelja na ormoški slovenski šoli. Podajal je 
„ N e k a j n o v i h m i s l i o p e v s k e m p o u k u v l j u d s k i 
š o l i " . Ker podavatelj svojega predmeta zaradi obširne snovi ni 
končal, ga bo pri prihodnjih zborovanjih nadaljeval. Sedaj je 
razpravljal sledeče točke: 1. Pevski pouk se naj vrši po istih 
pedag. načelih kakor pouk v drugih predmetih. 2. Vedno skupno 
petje ne odgovarja tem načelom, pač pa naj pojo spočetka učenci 
posamezno, kakor se oglašajo, nazadnje skupno. Tudi pri pev
skem pouku se mora ozirati na samodelavnost. 3. Najpriprav
nejši tonovni obseg, v katerem se naj pojo elementarne pesemce, 
ni, kakor se vobče misli, ta, ki odgovarja obsegu govornega 
tona (da), ampak leži više (gd). 

Poročilo o letošnji glavni skupščini „Zaveze" je na predlog 
g. predsednika odpadlo, ker bi prišlo malo prepozno, ko so že 
naši časopisi o tem zborovanju takoj jako natančno poročali. 
Poročilo zadnje „Lehrerbundove" seje, ki je sestavil „Lehrer
bundov" odbornik g. Ernest Slane in ga prebral g. predsednik, 
se je vzelo na znanje. G. Slane se zaradi bolezni ni mogel zbo
rovanja udeležiti. — G. predsednik naznanja, da je prišel čas, 
ko je treba plačati 3. obrok ustanovnine v znesku 50 K za 
„Učiteljski konvikt". Ker društvo letos ni priredilo koncerta, 
pride plačilo na društvenike, in mora torej vsak ud razen svoje 
.udniue še plačati na račun ustanovnine za »Učiteljski konvikt". 

Iz naše organizacije. 



vsi v veselih kakor tudi žalostnih trenutkih. Vsi bodimo udje 
društ\a, je dejal, onega, ki se ga ne oklene, ne smatram resnim 
učiteljem. Omenja, da ima vsako društvo mnogo zaprek, med 
katerimi je omeniti zlasti boj za častna mesta. Pri današnjih 
volitvah, pravi, naj bi se ne oziralo le na starost, ampak v prvi 

vrsti tudi na marljivost. Dalje želi, da naj bosta v društvu obe 
narodnosti, saj imamo vsi iste pravice in iste dolžnosti. Bodimo 
složni, seveda pa poleg tega ne pozabimo, da nas je rodila majka 
Slava! (Navdušeno odobravanje.) 

Tovariš nadučitelj Gradišnik izraža veselje nad ustanovitvijo 
tega prepotrebnega društva ter poudarja, da naj bo društveno 
delovanje vsekdar le stanovsko. Stvai ni bodimo vedno in ponosni, 
da smo učitelji! Tudi tov. Gradišniku se je živahno pritrjevalo. 

Na to so sledile volitve, ki so se završile takole: tov. Ant. 
Gnus, predsednik; tov. BI. Kropej, namestnik: tov. Miloš Eoš, 
1. tajnik; tovarišica A. Fux, 2. tajnica; Iv. Sorčan, blagajnik; 
tov. J. Kern, knjižničar; Eob. Plavšak, pevovodja ter tovariša J. 
četina in Zorn, odbornika. 

H koncu se je nasvetovalo ter odobrilo med drugim, da 
se vrši prihodnje zborovanj v Hrastniku dne 2. svečana 1907. 
(Predlog tov. J. Eaina.) Dalje, da se natisnejo pravila v »Uči
teljski tiskarni" v Ljubljani. (Predlog tov. Logarja.) 

Zborovanje se je nato zaključilo in sledila mu je v restav
raciji g. Juvančiča zabava, tako animirana, kakršna je mogoča 
le med enako čutečimi sestrami in brati. 


